
1. Waarom wordt de raad geïnformeerd?
De CDA-fractie heeft schriftelijke vragen gesteld over de voorgenomen bomenkap 
aan de Noordsingel tussen de Burgemeester Sweenslaan en de Burgemeester 
Banninglaan.

2. Korte inhoudelijke toelichting

A. Klopt het dat de bomen en ander groen tussen de Burgemeester Sweenslaan en 
de Burgemeester Banninglaan nog deze maand worden gekapt/verwijderd en er 
pas in het najaar herplanting zal plaatsvinden? Zo ja, waarom is er voor gekozen 
de bomenkap plaats te laten vinden, waarom op dit moment en pas eind 2021 
bomen te herplanten? 

Het klopt dat de bomen tussen de Burgemeester Sweenslaan en de 
Burgemeester Banninglaan nog deze maand gekapt worden, de 
heesterbeplanting blijft overigens nog staan tot het najaar. Deze wordt pas 
verwijderd en vervangen als ook de boomstobben en een deel van de wortels 
verwijderd worden. De bomenkap is nodig omdat de bomen hier na 50 jaar niet 
meer veilig zijn. Er zit veel dood hout in de bomen, met het gevaar dat dit 
uitbreekt en op rijdende auto’s valt. Het vervangen van de populieren langs de 
Noordsingel is reeds aangekondigd in onze bomennota die in 2012 is opgesteld 
en in 2017 geactualiseerd is. De gemeenteraad is hiermee toen akkoord gegaan. 
Daarnaast is dit de tweede fase van een reeds lopend project om de populieren 
langs de Noordsingel te vervangen. De eerste fase, langs de wijk Hoog 
Prinsenhof, is in 2019 op eenzelfde wijze uitgevoerd, dus ook met het kappen 
van de bomen in het voorjaar en het verwijderen van de boomstobben/ 
heesterbeplanting en het planten van de nieuwe bomen in het najaar. De reden 
dat de populieren in het eerste kwartaal van 2021 gekapt worden en in het laatste 
kwartaal van 2021 terug geplant worden, heeft te maken met het feit dat we op 
deze wijze de boomstobben willen uitputten. Bij het kappen van de populieren en 
het verwijderen van de stobben blijft altijd een (groot) deel van de wortels in de 
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grond zitten. Hier zit dan nog zoveel groeikracht in dat overal uit deze 
wortelresten nieuwe scheuten groeien. Deze kunnen zelfs door de verharding 
heen groeien. Door eerst de populier te kappen, maar de stobbe nog te laten 
staan, wordt alle groeikracht naar de boomstobbe geleid, waar die vervolgens 
gaat uitlopen. Omdat de boom met name op deze stobbe gaat uitlopen (die dan 
in het najaar alsnog verwijderd worden, zijn er veel minder problemen met 
worteluitloper die in het omliggende gazon of verharding naar boven komen.  

B. In de brief is aangegeven dat er een natuurtoets is verricht. Hieruit blijkt dat de 
bomen tussen de Burgemeester Sweenslaan en de Burgemeester Banninglaan 
niet essentieel zijn voor de leefomgeving van vleermuizen. Is bij de toets op de 
leefomgeving ook gekeken naar gevolgen voor de leefomgeving van 
omwonenden aan de Noordsingel? Zo ja, wat is hiervan de uitkomst, zo nee, 
waarom niet?

De natuurtoets komt voort uit de Natuurwet om te kijken of het kappen van de 
populieren langs de Noordsingel gevolgen heeft voor beschermde plant- of 
diersoorten. Hier wordt de leefomgeving van omwonenden niet in meegenomen 
omdat dit niet valt onder de natuurwet. Ook zijn de gevolgen voor de 
leefomgeving moeilijk meetbaar omdat de diverse bewoners dit op verschillende 
manieren ervaren. Sommige bewoners ondervinden overlast door het 
verkeerslawaai en andere bewoners ondervinden schaduw- en bladoverlast van 
de bomen die er nu staan of voelen zich onveilig.

C. De Noordsingel is een hoofdweg en daarmee druk bereden weg in onze 
gemeente. Door de binnenkort te openen Mall of the Netherlands gaat de 
verkeersdruk, naar verwachting, verder toenemen met gevolgen voor het 
geluidsniveau. Hebt u onderzocht welk effect de bomen hebben op het 
geluidsniveau voor omwonenden aan de Noordsingel? Zo ja, wat is hiervan de 
uitkomst, zo nee, waarom niet? 

Voor de bomen langs de Noordsingel is geen specifiek onderzoek gedaan of 
deze invloed hebben op het geluidsniveau. De mogelijke uitkomst van een 
dergelijk onderzoek zou ook geen invloed hebben op het besluit omdat de 
populieren langs deze druk bereden weg gekapt moeten worden om de 
(verkeers)veiligheid te kunnen garanderen. Komend jaar zal overigens wel een 
onderzoek uitgevoerd worden naar de geluidsbelasting van het verkeer op de 
Noordsingel op de flats tussen de Burgemeester Kolfschotenlaan en de 
Burgemeester Banninglaan. 

D. Bent u bereid de voorgenomen bomenkap op te schorten tot eind 2021, zodat na 
de bomenkap direct nieuwe bomen geplant kunnen worden en omwonenden niet 
maandenlang zonder groen voor hun deur zitten? Zo nee, waarom niet?

We willen de bomenkap niet opschorten tot eind 2021 omdat er altijd één 
groeiseizoen moet verstrijken tussen kap en verwijderen boomstronken en 
wortels om uitlopende wortelrestanten te voorkomen. De struikbeplanting blijft tot 
eind 2021 wel gehandhaafd.  Tegen de aangevraagde kapvergunning zijn geen 
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bezwaren ingediend en deze is dus verleend.  Ook is alles betreffende de 
werkzaamheden met de bewoners helder gecommuniceerd. De aannemer heeft 
het werk reeds ingepland en de wegafsluiting van de Noordsingel en de 
omleidingsroutes zijn al afgestemd met andere wegwerkzaamheden, waaronder 
de afsluiting van de Banninglaan per 22 februari. De vooraankondigingsborden 
zijn al geplaatst om automobilisten van deze wegafsluiting op de hoogte te 
stellen. Verder zal het opschorten van de bomenkap tot eind 2021 financiële 
consequenties hebben, omdat de aannemer de reeds gemaakt kosten voor de 
verkeersmaatregelen in rekening zal brengen. Bovendien zullen naar verwachting 
de kosten van het ingeplande personeel en materieel in rekening worden 
gebracht, omdat deze om korte termijn niet meer op andere projecten in te zetten 
zijn.  

E. Indien u vraag 4 ontkennend beantwoord bent u dan in ieder geval bereid de 
bomenkap tot na de beantwoording van deze vragen aan te houden? Zo nee, 
waarom niet?

Antwoord: zie antwoord bij vraag D. 
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